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Dagsorden for åben møde: 
 
Pkt. 01 Godkendelse af dagsorden 

Pkt. 02. Formandsberetning 

 

Balance: 

Pkt. 03 Balancer 

 

Generelle sager 

Pkt. 04 Frederik Elsner – tilbud om underholdning 

Pkt. 05 Økonomisk tilskud fra Hudson Resources 

Pkt. 06 Bygdepulje 

 

Pkt. 06 Eventuelt 

 Anmodning om punkter til dagsorden, når bygdebestyrelsen holder møde med 

Borgmesteren 

 Invitation til møde med Arctic Circle Business vedrørende skilte. 

 Resterende mødedatoer for resten af året 
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Mødet startede kl. 13:00 

 

Deltagere: 

Inuit Ataqatigiit 
Johan Lange  
 
 
Siumut 
Johanne Olesen  

Knud Olsen 

Fraværende med afbud: 

 

Fraværende uden afbud: 
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Pkt. 01.  Godkendelse af dagsorden 

 
Beslutning 

 
Godkendt 
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Pkt. 02. Formandsberetning 

Bilag 1. 

 
 
 
Beslutning 
 
Knud Olsen, orienterede om at han ikke kan deltage når Siumut holder generalforsamling til 
sommer. 
Han foreslog om Johanne Olesen kunne deltage. 
Vil afgøre senere om hun kan deltage. 
 
 
Deltagerne i starten af mødet var medarbejdere i Arctic Circle Business Jesper Schrøder og 
Museumsinspektør i Sisimiut museum, og den nye ansat. 
Der blev drøftet om skilte som er bestilt i samarbejde med bygdebestyrelsen for Kangerlussuaq, og 
hvor de er henne nu, det regnes med, at disse vil ankomme med den første skib. En af drøftelserne 
var, at ordne døren til museet i Kangerlussuaq. Det overvejes at registrere besøgsantallet. 
Bygdebestyrelsen for Kangerlussuaq er interesseret i at være med til at give bevilling til 
redskaberne. Størrelsen af udgifterne vil blive bragt videre senere. 
 
 
 

Taget til efterretning 
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Pkt. 03. Balance  

 
 
 
Indstilling 
 
Det indstilles, at medlemmerne tager punktet til efterretning. 
 
Beslutning 
 
Økonomistatus fra sidste år kan ikke ses endnu, på grund af forsinkelsen af den nye 
regnskabssystem der er sat i brug. 
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Pkt. 04 Frederik Elsners forslag om underholdning 

J. nr.: 

Baggrund: 

Frederik Elsner's henvendelse via e-mail er godkendt som dagsorden af formanden Knud Olsen. 
Henvendelsen vedrørende afholdelse af koncert i Kangerlussuaq.  
I anledning af udgivelsen af en ny CD, vil han gerne spille i forskellige bygder efter maj 2020 og 
tilbyder at promovere den nye CD, tilbuddet er på 10.000,00 kr. 
Han søgte også om bevilling til at betale de særlige omkostninger. 
 
 
 
Indstilling 
 
Administrationen indstiller, at medlemmer tager en afgørelse. 
 
 
 
Beslutning 
 
Et enigt bygdebestyrelsen for Kangerlussuaq giver afslag. 
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Pkt. 05. Økonomisk tilskud fra Hudson Resource 

J. nr.: 

Baggrund: 

Konsulent for Idræt og Natur, Aputsiaq Olsen Jonathansen, sendte en e-mail som indeholder 
dagsordenforslag, og dagsordenforslaget er godkendt af Knud Olsen. 
Med hensigt i at søge midler til Hudson Resources i år 2020, har man henvende sig for at ansøge til 
fonden 
 

 
Indstilling 
 
Administrationen indstiller, at medlemmer tager en afgørelse. 
 
Beslutning 
 
 
I år blev der ansøgt beløb på kr. 166.000 til Hudson Resources, som skal bruges til hegning af 
kunstgræsbanen, og til udgifterne til skibsforsendelse. 
Ud af det ønskede beløb, fik man kr. 60.000,-. Således indstilles at der ansøges til forskellige fonde 
til det resterende udgifter på kr. 106.000,- Hvis ansøgninger til Fonde ikke lykkes, indstilles det, at 
der ansøges til Hudson Resources igen til næste år. 
Bygdebestyrelsen vil bringe det op igen senere i løbet af året. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Bygdebestyrelsens åben møde den 05. januar 2020 kl. 13:00 
 

              Qeqqata Kommunia 
 

8 
 

 
Pkt. 06 Bygdepulje 

J. nr.: 

Baggrund: 

Forslagsstiller til dagsorden Stabchef Hans Christian Sværd, dagsordenforslag er godkendt af 
formanden Knud Olsen. 
 
Vi modtog bygdepuljen sidste uge, jeg sender den videre til jer som orientering. Når midlerne er behandlet af 
Økonomiudvalget, skal disse videresendes til Bygdebestyrelsen. 
 
I kan kan på forhånd derfor forhøre jer omkring hvor og hvordan midlerne skal bruges. Det opfordres meget 
administrativt, da bygdepuljen fra Selvstyret er blevet så meget mindre, om vi i år kan foretage større 
projekter på to udvalgte bygder, men dette kommer an på hvad bygdebestyrelsen mener. 
 
I år fik Qeqqata Kommunia tildelt midler på kun 631.000 kr., og hvis dette skal fordeles mellem 6, bliver det 
kun til 105 t.kr. til brug til hver. Midlerne er for lidt i forhold til målsætninger, hvor behandling af midlerne 
på Område for Teknik kan være besværlig. Fx blev midlerne for 2019 ikke brugt op i bygderne Kangaamiut, 
Atammik og Napasoq, idet Område for Teknik ikke kunne igangsætte behandlingen af midlerne. De givne 
midler blev betalt til Selvstyret, hvor de bland andet blev brugt til UNESCO. 
 
Vi kan ellers opnår mere i 2020, hvis vi brugte 315.500 kr. på projekter fokuseret på to bygder, på 
fodboldbaner med kunstgræs eller Skindsystuer/pontoner m.m. Så til næste år 2021, kan midlerne bruges på 
to andre bygder. 
 
Derfor vil jeg gerne høre jeres mening, jeg kan nævne, at når projekterne er mindre, kan det være 
problematisk da retningslinjerne til tider kan overtrædes, hvorfor Selvstyret flere gange har kontakte mig 
omkring retningslinjer der ikke overholdes. 

- I bilaget står der, at vi skal have betalt 30% den 1. juli 2020, dette har vi ikke kunne gennemføre i 
2019. Vi havde ikke fået midlerne, hvis jeg ikke havde kæmpet for sagen. 

 
 
Indstilling 

Administrationen indstiller, at medlemmer drøfter sagen. 
 
Beslutning 

Efter Departementet har fordelt bygdepuljen til bygder, skal alle bygderne gives 105.000 kr.  

kingorna aningaasat kr 105.000,- nunaqarfiit tamarmik assigiimmik tunineqarlutik. 

Det skal undersøges om bevillingerne kan bruges til dette formål. 

 

 

 

 

 

 

 

Marianne Ludvigsen
89+90
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Pkt. 06 Eventuelt 

Anmodning om punkter til dagsorden, når bygdebestyrelsen holder møde med Borgmester Malik 
Berthelsen 
Invitation til møde med Arctic Circle Business vedrørende skilte. 
 

Knud Olsen, Siumut, tog en forslag op om at sætte et teltsted nær indlandsisen, hvor den kan blive 

benyttet af turisterne ved jagtsæsonen af rensdyr.   

 

Der blev afholdt møde sammen med dem uden at vente på udgangen af februar. 

 

Ved valg af Bygdebestyrelsesmedlemer eller suppleanter mangler man "oplæring" af de "nye" om 

proceduren. 

Og orientering til andre bygder med hensyn til dette. 

 

Knud Olsen orienterede om sin ferie som skal starte den 06 juli. 

 

Bygdebestyrelsens mødedatoer for resten af året blev afgjort. Og datoerne skal sendes. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Mødet sluttede kl. 14:37 
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